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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2020-12-17, § 12 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 17 december 2020 kl. 16.30 – 16.55 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justering Tisdagen den 22 december 2020, §§ 1-42, 44-55 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 17 december 2020, §§ 43 

  

 

 

Johan Nilsson Maria-Elsa Salvo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Nilsson (M) ordföranden  
Maria-Elsa Salvo (S) vice ordföranden  
   
Peter Backlund (L)  
Hampus Rubaszkin (MP) §§ 1-17, 19-55   
Susanne Wicklund (C) 
Christina Wallmark (SD) §§ 1-52   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Torsten Lindström (KD) för Annika Elmlund (M) 
Catharina Gabrielsson (V) för Clara Lindblom (V) 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Johan Castwall, Maria Kjellman Wall samt 

borgarrådssekreteraren Daniel Carlsson-Mård och personalföreträdaren 

Luis Lopez §§ 1-5. 
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 § 12 
Stockholms förskolegårdar, svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr E2020-03725 
 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden beslutar att besvara remissen i 

enlighet med kontorets tjänsteutlåtande. 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 19 november 

2020. 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Johan Nilsson (M), Peter Backlund (L), Hampus 

Rubaszkin (MP), Susanne Wicklund (C), Torsten Lindström 

(KD), vice ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) och Christina 

Wallmark (SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Catharina Gabrielsson (V) föreslår att nämnden beslutar att 

tillstyrka motionen, samt att därutöver anföra följande: 

 

Vänsterpartiet anser att förskolegårdarnas storlek och 

utformning är en grundläggande förutsättning för att förskolan 

ska kunna uppfylla sitt pedagogiska uppdrag enligt 

läroplanen.  

 

För att ge alla förskolebarn reella möjligheter till en aktiv 

utevistelse behöver gårdarnas storlek därför synliggöras i alla 

bygglovs- och exploateringsärenden. Även om det i ett tidigt 

skede bara kan ges preliminära uppgifter så kan uppgifter om 

friytan per barn ge en indikation på om en relativt liten yta 

kan kompenseras med kompletteringsinvesteringar eller om 

ytan är så liten att en annan placering av förskolan istället ska 

övervägas. För att ge en fullständigare bild är det givetvis 

utmärkt om också den sammanhängande lekytan redovisas, en 

uppgift som enligt forskning som kontoret hänvisar till ska 

vara viktigare för lekvärde än ytan per barn. 

 

Antalet barn på en förskola har också stor betydelse för om 

det ska gå att bygga en förskolegård av bra kvalitet och som 

exploateringskontoret påpekar ger många barn på en 

begränsad yta högre driftskostnader för både förskolegården 
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och närliggande parker. Så visst behövs en fungerande 

samplanering mellan park och förskola och ökade medel för 

drift och reinvesteringar för förvaltningar som ansvarar för 

ytor med högt samutnyttjande. Men detta förtar inte behovet 

av ett tydligt beslutsunderlag med uppgifter om 

förskolegården som visar konsekvenserna av planeringen och 

gör det möjligt för politiken att göra sina avvägningar. 

 

Självklart är det bra med samnyttjande där så är möjligt och 

lämpligt, men det kan inte vara den enda principen, då det 

ofta finns fler värden som kan behövas vägas in. När de 

ekonomiska värdena går före barns bästa har det exempelvis 

lett till att barn kan behöva gå långt eller till och med resa från 

sitt närområde då parken som de skulle ha sin utevistelse i 

renoveras. Sådana konsekvenser har vi bland annat sett i 

samband med renoveringen av Observatorielunden. Vår 

uppfattning är att det redan i markanvisningsskedet bör anges 

i vilken grad som det förväntas vara samnyttjande av en yta, 

hur täta intervaller av upprustning som behövs och hur 

intensiv drift som kommer att krävas i relation till dessa 

förhållanden. 

 

Slutligen bör ett funktionsprogram för att beskriva lekvärde 

vara något som alla stadsdelsnämnder kan ta fram, och även 

om det säkert skulle ha lite olika inriktning beroende på om 

det är innerstad eller ytterstad bör det i samtliga fall vara ett 

bra komplement. Om det därtill tas fram ett övergripande 

styrdokument för förskolegårdarna som kan kompletteras med 

funktionsprogrammen skulle säkerställa en likvärdighet i 

staden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Johan Nilsson (M) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag som stöds av 

ordföranden Johan Nilsson (M), Peter Backlund (L), Hampus 

Rubaszkin (MP), Susanne Wicklund (C), Torsten Lindström (KD), 

vice ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) och Christina Wallmark 

(SD). 

 
Reservation 

Catharina Gabrielsson (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 
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 Vid protokollet 

 Maria Kjellman Wall 
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